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Tak for skoleåret 2023-24
A F  R A S M U S  K J Æ R

For anden gang udkommer årsskriftet digitalt. Jeg synes, det er den rigtige 
løsning, når man tænker bæredygtighed, og det at årsskriftet kan komme ud 
til flere på denne måde. 

Skoleåret er slut. Det har været endnu et godt skoleår, hvor vi har prøvet 
nogle nye ting. 

Vi har haft en helt fantastisk emneuge (by-ugen, men mere om det senere i 
årsskriftet), og så har vi startet en ny lejrskolestruktur op, hvor vi har lejrskoler 
på 0. årg., 3. årg., 6. årg. og 8. årg. Og netop lejrskolen på 0. og 8. årg. er 
noget helt nyt. 0. klasse havde i foråret én overnatning på skolen fra fredag 
til lørdag, hvor de både nåede at komme i legeland, fik hygget, leget og ikke 
mindst sovet i klassen sammen med børnehaveklasselederne samt 
skolepædagogerne for 0.a og 0.b. Dvs. uden forældrene! Godt gået! 

8. årg. var 12 dage i det område i England, der hedder The Costwolds, der 
ligger to timers kørsel fra London. Her oplevede eleverne at gå i engelsk 
skole (med skoleuniform) samt en masse spændende byer og områder. Vi 
glæder os allerede til at sende næste årgang afsted. 

Lejrskoler er en vigtig del af det at gå i skole. Det er meget vigtigt for både 
trivslen og fagligheden. 

Eksaminerne er gået rigtig godt. Eksamenen skal være en god oplevelse for 
eleverne. Der er en rigtig god øvelse i, at man får prøvet sin viden af i de fag, 
man skal eksamen i. Der er også en god øvelse i at formidle. Jeg ønsker 
hermed vores eleverne i 9. klasse al muligt held og lykke fremover og takker 
dem for deres tid her på SØP. 

Vi har også taget imod en masse søde miniugler, som er i fuld sving med at 
lære at gå i skole. De hygger sig og nyder glæderne over at være kommet i 
skole. 

Årsskriftet er nok den mest læste bog på Sigerslevøster Privatskole. Brug 
derfor god tid på den. Læs historierne, kig på billederne, husk tilbage og 
glæd dig til at komme i skole igen efter sommerferien. Jeg glæder mig i 
hvert fald til at se alle de glade børn igen. Skolens ur tager sig en lur. Jeg 
håber også, at alle får ladet batterierne op, så vi kan få et fantastisk 2024/25-
skoleår. 

Rigtig god sommer 2024. 

Skoleleder Rasmus Kjær
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Årets gang - beretning fra bestyrelsen
A F  S I M O N  K L I N T

Kære forældre, elever og medarbejdere, 
Dette er mit første år som formand, og jeg vil endnu en gang benytte lejligheden til at sige tak for tilliden. 
  
Sommerferien nærmer sig med hastige skridt, og 9. klasserne er i fuld gang med deres eksamener. Vi ønsker dem alle held og lykke i fremtiden. 
  
I starten af marts var 8. klasse afsted på lejrskole i England. Det er den første lejrskole i den nye form, og det var en stor succes. Vi er i bestyrelsen meget glade for, at 
det lykkedes at komme frem til en holdbar økonomisk model, som sørger for, at vi kan sende de kommende 8. klasser afsted på samme tur. De var afsted i 12 dage og 
fik en masse indtryk og oplevelser, både hvad angår skolegangen i England, men også den engelske kultur. Personligt synes jeg, det er en helt fantastisk mulighed, 
som Sigerslevøster Privatskole kan tilbyde de unge mennesker, og jeg er overbevist om, at det er meget unikt. 
  
En anden stor succes er Kys & Kør. Det virker til, at trafikken glider langt bedre om morgenen. Det er en sand fornøjelse at se, hvor stor effekt et mindre tiltag kan have. 
Dog er pladsen til parkering stadig en udfordring, og derfor er der søgt om tilladelse til at bruge en del af marken ved siden af p-pladsen til parkering. Vi afventer 
stadig svar fra kommunen. 
  
Multibanen… Det er snart det mest brugte ord på SØP. Efterhånden klinger det mindre positivt, hvilket er virkelig ærgerligt. Ikke desto mindre lever projektet stadig! 
Landzonetilladelsen er blevet tinglyst, og i skrivende stund er byggetilladelsen også kommet. KÆMPE SUCCES! Vi håber alle på at børnene kan nå at hygge sig på 
banen i sensommeren. Fingrene er krydset! 
  
I januar var bestyrelsen samlet til det første bestyrelsesdøgn. Det var forinden aftalt, at der skulle arbejdes med ”De 7 samfundsløfter”. 
Medlemsskolerne i foreningen Danmarks Private Skoler har vedtaget et fælles kodeks for samfundsansvar. Kodekset består af en fælles forståelsesramme og af 7 
konkrete samfundsløfter. Skolerne forpligter sig på have eller iværksætte tiltag inden for syv kernetemaer, der gavner samfundet. 
Det blev et døgn, hvor vi kom vidt omkring, blandt andet spørgsmålene: 
”Hvordan skal der arbejdes med samfundsløfterne?” 
”Hvad giver værdi for skolen og lokalsamfundet?” 
”Hvad er overhovedet muligt i forhold til skolens placering og opland?” 
Der blev dog også tid til, at vi kunne hygge os om aftenen. Man må ikke glemme hyggen! 
Arbejdet med samfundsløfterne stopper ikke her, og der er meget mere at arbejde med. Nu er grundstenene lagt for noget, som bestyrelsen og skoleledelsen tror på 
vil skabe stor gavn. 
  
Til sidst vil jeg på bestyrelsens vegne sige tak til hele skolens personale. I gør et kæmpe arbejde for alle vores børn, og det skal I endelig blive ved med.  

Med venlig hilsen 
Simon Klint 
Bestyrelsesformand
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Bestyrelsen
2 0 2 4

Simon Klint Forchammer 
Bestyrelsesformand 

Joel Rasmussen 
Næstformand 

Mia Debel 
Referent 

Nicki Stoltze Olsen 
Medlem 

Karin Dahl Kristoffersen 
Medlem 

May Jensen 
Medlem 

Henrik Damtoft 
Medlem 

Martin Holm Møller 
Første suppleant 

Lasse Kær Niedel 
Anden suppleant 

Rasmus Kjær 
Skoleleder 

Julie Hornslet 
Viceskoleleder

Lisa Madsen 
Afdelingsleder 

Lasse Hansen 
Med. Repræsentant 

Maja Tofte 
Med. Repræsentant 
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Personale
2 0 2 4

Rasmus Kjær 
Skoleleder

Julie Hornslet 
Viceskoleleder

Lisa Madsen 
Afdelingsleder

Fie Moff Gerlach 
Bogfører

Peter Bloch Nielsen 
Pedel

Finn Aabjerg 
Pedel og musikskole

Ledelse

Kontor

Rene Hansen 
IT

Mie Andersen 
Sekretær
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Henrik Koch 
Lærer

Personale
2 0 2 4

Annette Thomsen 
Lærer

Annette Andersen 
Pædagog

Christina Persson 
Lærer

Dorte Munch 
Pædagog

Emma Sveinsdottir 
Lærer

Janne Jacobsen 
Lærer

Jannie Kofod 
Pædagog

Jimmi Blicher 
Lærer

Johnny Nielsen 
Pædagog

Karina Engel 
Pædagog

Kenneth Thiele 
Lærer

Kirstine Hobolth 
Lærer

Lars Bechmann 
Lærer

Lars Winther 
Lærer

Lasse Hansen 
Lærer

Anne-Kathrine Hoffmann 
VIkar

Ida Ellegaard 
Lærer

Anne Høyer 
Lærer

Christopher Bentsen 
Pædagog

Charlotte Christiansen 
Pædagog
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Personale
2 0 2 4

Lone Møbjerg 
Lærer

Louise Neergaard 
Børnehaveklasseleder

Louise Rolsted 
Børnehaveklasseleder

Maja Tofte 
Lærer

Susanne Nielsen 
Lærer

Trine Stendell 
Lærer

Lisa Madsen 
Lærer

Lisbeth Castell 
Lærer

Mads Bantz Nielsen 
VIkar

Freya Rolsted Nielsen 
VIkar

Katrine Schultz-Hansen 
VIkar

Rasmus Grøndal 
VIkar

Rikke Rolling 
Pædagog

Sarah Penby 
Pædagog

Sabrina Grove-Henriksen 
Pædagog

Gustav Neergaard Jonsman 
VIkar
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Timefordelingsplan
2 0 2 4
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0.a
A F  LO U I S E  R O L S T E D

Det har været et spændende skoleår i 0.a. 

Først på skoleåret havde hele skolen emneuge, vores SØP-By uge. Det synes 
0.a var rigtig sjovt og spændende og der opstod nye gode venskaber på 
tværs at årgangene. 

I engelsktimerne har vi haft ”besøg” af dragen Eddy.  Eddys opgave er, at han 
skal lære så mange børn som muligt nye engelske ord. For hvert ord børnene 
lærer, skabes der en ny gnist til en magisk ildkugle. 

Vi har også arbejdet med mange spændende emner såsom, venskaber, 
hemmelige venner, følelser, kroppen, trafik, bamseuge, sommerfugle projekt 
og andre spændende ting. Vi er blevet dygtige til bogstaver og tal, og så har 
vi sammen med fru Dolling lavet mange flotte kreative ting. 

Vi har haft gode legetimer i klassen, men også sammen med 0.b, som vi har 
et rigtig godt fællesskab med. 

Vores 100-dages fest var en rigtig dejlig fest dag, hvor vi fejrede at børnene 
havde gået i skole i 100 dage og vi lavede en masse sjove ting med 100. 

Noget helt nyt for 0. klasserne i år var lejrskole/overnatningen – det var en 
fantastisk oplevelse vi havde sammen og en rigtig hyggelig dag med de 
sejeste børn. 
Vi startede med at skolebussen kørte os til legejunglen - hvor alle havde 
nogle aktive, sjove og hyggelige timer. Hjemme på skolen igen blev 
madrasser, dyner, puder og bamser lagt til rette og børnene nød lidt stille 
musik og afslapning. 

Derefter var der fornyet energi og der blev leget gode lege i det dejlige vejr. 
De fleste var også en tur i køkkenet for at hjælpe med aftensmaden. 
Alle spiste godt af den gode aftensmad. 
 
Herefter fik alle børn nattøj på og fik puttet sig godt i deres dyner/soveposer, 
mens de så film. 
Efter en times tid med film, blev der sagt godnat og der gik ikke længe før 
alle børn faldt i søvn. En kæmpe succes for børnene i 0.a og 0.b. 
  
En anden spændende ting der er sket hos 0.a er at klassen har fået deres helt 
egen Congosnegl. 
Bongo, som børnene stemte om at sneglen skulle hedde, er altså flyttet ind i 
0.a og den har fået megen opmærksomhed fra både ledelsen og elever, der 
kom forbi for at se vores Congosnegl Bongo. 
Sådan gik det første skoleår for 0.a, som nu glæder sig til at starte i 1.a efter 
sommerferien.
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0.b
A F  LO U I S E  N E E R G A A R D

I 0.b startede vi skoleåret med at arbejde med Gyserslottet. 
Det er en måde at lære alle bogstaverne at kende, gennem en 
masse forskellige væsner og deres historier. Her møder vi b.la. 
den blå Bangebuks, som er bange for sine egne bukser og 
piraten Palle som piller ved alt der begynder med p. Det er en 
sjov og legene måde, at lære noget nyt på. 

Da vi havde gået i skole i 100 dage, holdt vi et brag af en fest 
sammen med 0.a. Her lavede vi alle mulige forskellige sjove 
ting der handlede om 100. Der blev bagt nogle lækre kager, 
som vi kunne nyde til festen. 

Vi havde også en fantastisk lejrskole sammen med 0.a, hvor vi 
skulle sove på skolen i vores eget klasselokale. Børnene 
klarede det virkelig flot og var rigtig seje til at sove ude. 

I løbet af året har vi haft en masse forskellige emner som 
f.eks.: kroppen, venskab, bamsetema, trafik, følelser og meget 
mere. Et emne som har fyldt meget, er vores 
sommerfugleprojekt. Her fik vi 5 små levende 
sommerfuglelarver, som vi fulgte helt frem til de blev smukke 
sommerfugle, og vi kunne slippe dem fri i naturen. Det var 
både spændende og fascinerende at følge deres udvikling fra 
lille larve, til større larve, til tyk pelset larve, til puppe og til 
sidst sommerfugl. Dem kommer vi til at savne. 
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1.a
A F  1 . A

Det er sjovt at lege med vores venner. 
Mathias

Vi er opmærksomme på hinanden (ja, 
det ord brugte han faktisk!). 
Sebastian L.B. 

Vi leger tit i idræt, og det er sjovt. 
Wilma

Vi skifter sidemakkere, og så kan vi   
jo få nye venner. 
Lia

Vi har lært at læse. 
Olivia S. 

Vi lærer engelsk. 
Ayoe 

Vi har lært minusstykker. 
Willa 

Og vi har lært nye tabeller. 
Konrad

Vi er glade for vores lærere. 
Kristian

Vi lærer hele tiden noget nyt. 
Marie 

– Og det er gode timer, vi har. 
Theodor 

Det er sjovt at gå i skole. 
Dianna 

Vi har fået nye venner. 
Sebastian B. 
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I 2.a har vi haft timer sammen med 2.b. Vi er sammen i en 
engelsktime og nogle dansktimer. 

Vi har også spist morgenmad i vores klasse - det var hyggeligt. 

Vi har haft to temauger i år. Vi har haft temauge om dinosaurer og 
en temauge om kæledyr. 

Vi har også haft en bytte-kort dag. Det var hyggeligt. Vi er gode 
venner. 

Vi har haft fastelavnsfest. Den der vandt var Ella Sophie. Hun var 
klædt ud som brusebad. 

Vi har også haft en by uge. Der var mange forskellige ting, og der 
var særlige penge.

2.a
A F  H A N N A H  O G  R O B I N
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2.b
A F  2 . B

Vi har haft et rigtigt godt år i 2.b, med masser af gå på mod. 

·      Vi har gode frikvarter med gode lege, hvor alle er med. 
·      Vi giver roser til hinanden og elsker at lave rosekort. Her 

fortæller vi hvor glade og gode venner vi er, og tak fordi vi 
hjælper hinanden. Det har vi nemlig bestemt vi vil. 

·      Vi tør også spørge om hjælp hos hinanden. Vi ved nemlig, der 
altid er en, som vil hjælpe. 

·      Vi har gode klassemøder, hvor vi kan tale om glade ting, men 
også når vi har det lidt svært. 

·      Vi deler og passer på hinanden. Det gør os trygge. 

Vi har haft så mange gode skoledage med gode oplevelser, men 
vi elsker  allermest at have soveposedag i klassen.  Det er det 
bedste. Ved motionsdagen fik vi selv lov til at løbe for første gang. 
Det var så dejligt, og vi holdt vores aftaler alle sammen. Vi er 
glade for 2.b. 

Vi glæder os så meget til 3. klasse. God sommer til alle. 

Anastasija  Anton  Liv  Aya  Tobias   Jeppe  Sebastian  
Isabella  Ida  Thias  Ludvig  Fritz  Milo  William K  Victor  
Embla  Helene  William Sam  Benjamin
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3.a
A F  J A C K  O G  V I K K A

Lejrskoleturen med skolen. 

Første da kørte vi med bus fra forsamlingshuset til fra Helsingør 
vandrehjem. 

Da vi kom hen til vandrehjemmet, satte vi vores tasker og tog  
bussen til Teknisk Museum. Vores rundviser var Rasmus. Han viste 
os rundt på Teknisk Museum. Efter det gik vi rundt på museet og 
inde på museet var der virkelige mange seje ting, som jægerfly og 
der var en stor kanon på en ubåd. Efter vi var gået fra det tekniske 
museum gik vi 7 kilometer hen til en legeplads. Så gik vi hen til en 

isbutik og købte is og slushice og så gik vi hjem til vandre 
hjemmet. Vi gik 13 kilometer i alt, og da vi kom tilbage til 
vandrehjemmet, legede vi og fik aftensmad. 

Næste dag gik vi hen til Øresundsakvariet og på Kronborg, og vi 
så kongeskibet og April, Jean, Emmalie og Nicholas gav hånd 
med dronningen og kongen. Næste dag tog vi på legepladsen og 
bagefter skulle vi hjem. 

Vi har også haft bytekort dag - det var med Valdekort, 
pokemonkort og fodboldkort. Det var hyggeligt.   

Byuge. Vi har haft by uge, hvor vi blev delt op i hold. Nogle lavede 
bolsjer og nogle var i håndværk og design eller ved bålpladsen. 
Det varede en uge og om lørdagen kom alle forældre og kunne 
købe noget af det, vi havet lavet. Det var rigtig hyggeligt. 

9.kl. sidste skoledag. Den dag da 9.kl gik ud startede vi med at 
spise morgenmad. Vi fik boller, kakao, vandmelon og juice og det 
var rigtig hyggeligt. Så flagede vi for 9.kl og så kastede de 
karameller til alle. Der var der rundbold for 9.kl og lærerne. Vi 
havde det sjovt alle sammen. 
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4.a
A F  4 . A

Vi synes, det har været et spændende år, fordi vi startede 
op med nye fag her i 4. klasse. Vi er begyndt både med 
H&D, tysk og svømning. Fag vi rigtig godt kan lide. 

Vi har også fået nye elever i klassen. Det har været så godt, 
og det har gjort, at vi har fået nye og flere venskaber på 
tværs i klassen. Vi har rigtig meget god leg, og et frikvarter 
kan ofte være for kort. 

Vi satte nye mål for vores klasse i begyndelsen af året, og 
det har hjulpet os til at holde fokus. Vi syntes selv at: 

  
·      Vi er en god klassen, som holder vores klasseregler. 
·      Vi taler pænt til hinanden. 
·      Selvom ting kan være svære, får vi det gjort. 
·      Hvis man har svært ved noget, får man rigtig meget 

hjælp i vores klasse. 
·      Vi accepterer hinanden. 
·      Vi er en slikklassen, som elsker at få hygge. 
·      Vi lærer tingene på en god og sjov måde. 
·      Vi har så mange gode lege, som vi alle er med til i 

klassen. 
·      Vi er glade og trygge hver dag, vi træder ind i vores 

klassen. 
·      Vi har gode timer 

  

Tak for i år.
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5.a
A F  L I S A  M A D S E N

Ved første øjekast har 5. klasse været et ret normalt skoleår. For eksempel har 
der ikke været nogle nye fag. Til gengæld kom der nye lærere i flere fag, og de 
blev hurtigt meget populære. Året viste sig at være fyldt med energi (ja, altså 
ikke så meget mandag morgen) og en del nye oplevelser alligevel. 

Af de traditionsrige ting var der årets Luciaoptog, som vi klarede, både på 
skolen, hos virksomheden Lomax og i indkøbscentret Sillebroen. Vores 
forældre så glade ud og vi indkasserede pæne mængder slik som betaling, og 
fru Ellegaard havde hjulpet hr. Winther med at lære os sangene, så det gik vist 
også godt nok. 

Vi prøvede også alle at skyde i den lokale skydeklub, og et hold fra klassen 
vandt Nordsjællandsmesterskabet i skydning for 5. klasser – sådan som det 
snart er en tradition, at vores skolehold gør. 

Både DM i skak og i pigeskak havde deltagelse fra klassen, og det kunne vi 
også finde ud af. 

I dansktimerne læste vi Astrid Lindgrens gamle bog Brødrene Løvehjerte, vi så 
den gamle film og på kulturdagen, så vi historien som skuespil i Skuespilhuset i 
København. Tre forskellige oplevelser af samme historie – i hvert fald for dem, 
der ikke faldt i søvn i de bløde stole i mørket. 

I år er det sidste gang, vi har svømning, skak og musik, og vi har også holdt 
vores sidste fastelavnsfest på SØP – det gjorde vi så med manér og viste, at vi 
nu er klar til galla og dans. 

Vi har også vist os store og fornuftige nok til både nissevenner, gruppearbejde 
og gode fælleslege i frikvartererne, selv om pigerne har fundet ud af at 
fodbold – uden drengene -faktisk er rigtig sjovt, hvis man altså kan nå at få en 
bane. 

Årets største scoop var SØP by-ugen i anledning af skolens 40-års fødselsdag: 
vi arbejdede, tjente østers, handlede, lyttede til borgmesteren og viste hele 
byen frem for familie og venner på en solbeskinnet lørdag i september. Den er 
endnu ikke en tradition, men det håber, vi den bliver. 

Der skete faktisk meget mere end det: lækre klubture, undervisning, nogen 
gange lærte vi noget, nogen gange snakkede vi i timerne, en mængde 
morgenlæsning og færdighedsregning hver eneste tirsdag. 

Nogle forældre synes ikke, vi får nok lektier for, men det gør vi – synes vi – og vi 
skal nok klare den – også når det hedder 6.klasse. 
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6.a
A F  F R I G G ,  M A G N U S ,  R O S A ,  S H R U TA K E E R T I ,  S O F I A  N .  O G  T H E O D O R

I år har vi fået ”nye” lærere blandt andet fru Høyer, fru Sveinsdottir og hr. 
Thiele. Dem fik vi i august 2023. Vi har hr. Thiele i matematik, naturteknologi og 
bevægelse. Vi har fru Høyer i dansk og tysk. Vi har fru Sveinsdottir i engelsk og 
historie. 

I ugen inden vi skulle på lejrtur, havde vi dramauge. Vi skulle opføre et stykke, 
der hed: ”Livets pølse og prinsen, der fandt sit farvesyn” som vi allerede havde 
øvet os på i flere måneder. Vi havde øvet scenerne, malet kulisser og lavet 
rekvisitter, men denne uge var ugen vi fik styr på resten og øvet os på stykket. 

Mandag og tirsdag øvede vi selve stykket igennem med manuskriptet og om 
onsdagen øvede vi uden manuskript og med kostumer. 

Torsdag skulle vi opføre stykket. Vi begyndte dagen med at øve stykket én 
gang, og efter det kom hele indskolingen. Vi var virkelig spændte på om de 

kunne lide det, og hvad de syntes om det. Da vi var færdige med stykket, 
havde vi en pause på et par timer, hvor vi i mellemtiden fik pizza. Da pausen 
var færdig, kom det store stykke, hvor forældrene kom og så det. Hele salen 
var fyldt op af forældre, søskende og bedsteforældre. Vi opførte stykket rigtig 
flot og det hele gik godt, og til sidst fik vi roser, ryddede op og sagde farvel. Vi 
kunne sove længe fredag morgen, da vi havde fri hele dagen, fordi vi kom sent 
hjem. 

Ugen efter drama tog vi på lejrtur til Silkeborg sammen med hr. Thiele, fru 
Høyer og fru Engel. Vi tog offentlig transport derhen. Om tirsdagen til 
morgenmad skar hr. Thiele sig i fingeren, som andre elever også gjorde på 
turen. Vi tog på Energimuseet, hvor vi startede med at lave LEGO-biler, og hvis 
man havde lyst, kunne man få elektricitet igennem sig, og det gør, at ens hår 
stiller sig op. Så blev vi kørt op på Himmelbjerget. Om onsdagen tog vi afsted 
til ARoS. Så tog vi til Den Gamle By. Torsdag måtte vi selv gå rundt og kigge på 
butikker, og om fredagen skulle vi pakke alt sammen på værelserne. Så tog vi 
offentlig transport hjem igen. 

I undervisningen har vi i engelsk haft venner i Island, som vi har skrevet frem 
og tilbage med. I dansk har vi haft mange bøger. Vi har bl.a. haft 
”Dødningedukken”, ”Banan”, ”Hønsepigen”, ”Hest hest, Tiger, tiger” osv. I fysik 
har lavet forsøg med bl.a. at se vores blodsukkertal. 

Det har været et godt år, og vi glæder os til 7. klasse. 
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By-uge 
I starten af året havde hele skolen by-uge, det var et nyt koncept, hvor vi 
lavede skolen om til en by. Alle fik deres egen ’’job’’ som de arbejdede ved. 
Der var fx en mad bod, et bolcheværksted og et kasino. Selvfølgelig 
arbejdede vi ikke gratis, vi fik løn i slutningen af dagen. Man kunne også købe 
de ting, som de forskellige boder lavede i løbet af ugen. Vi fik vores egne 
penge udleveret som hed SØP-østers. 
Hele skolen brugte en uge på at forberede sig til lørdag, som var den store 
dag, hvor familie og venner kom, for at se hvad vi havde lavet. 
  
Kulturdag 
På kulturdag var 7.a ude og lære om falske nyheder, på Enigma. Vi blev sat til 
at lave en opgave. Opgaven gik ud på at lave en nyhedsudsendelse, om et 
fiktivt land der var blevet invaderet. 7.a synes det var en sjov lille opgave, og 
de morede sig meget. 

Da vi blev færdige, fik vi et par timer på Strøget, hvor vi udforskede en masse 
butikker. 
Efter tog vi afsted til Grillen burgerbaren, på Vesterbro, hvor vi alle fik god 
mad. 
Efter en god omgang mad, tog vi afgang til Det Nye Teater, hvor vi så Sisters 
Act. 
7.a synes det var en hyggelig dag, og vi glæder os til den kommende 
kulturdag. 
  
Trivsel tur til Hillerød 
7.a besluttede sig for at holde en trivsel dag, hvor vi tog til Hillerød Escape 
room, og på stjerneløb. 
Vi mødtes alle sammen på Hillerød St. hvor vi der blev delt op i tre grupper, og 
i de grupper skulle vi klare hver vores Escape room. Der var dog kun én 
gruppe, der klarede opgaven, så de kom ud. 
7.a skulle senere blive delt op i nye grupper af tre, hvor vi fik nogen opgaver, 
som vi skulle klare rundt om i Hillerød. Vi synes, vi havde en god dag med en 
masse trivsel og vi havde en rigtig hyggelig dag i Hillerød. 
  
Tur til Skåret og Strø bjerge 
I naturfag var vi ude og gå og lære om åse, og nogle bjerge. Hvor vi hørte en 
myte om en trold der var rigtig sjov! Vi synes umiddelbart det var en god 
gåtur, og sjovt at lære på en anden måde. 
  
Bloomschool 
Fornyelig var 7.a ude ved søndermarken, på Bloomschool, hvor vi lærte en 
masse forskellige ting, såsom en DNA støvsuger, og en masse natur og liv. Vi 
fik flere foredrag om en masse spændene ting, som vi lærte en del af. Vi lærte 
fx om tyngdekraft og noget med hvor vi stammer fra.  Vi synes højdepunktet 
på dagen var vi skulle lave en masse flotte aftryk af forskellige planter, med 
blåtryk. Vi synes det var en god dag, og vi kom hjem med masser ny viden.

7.a
A F  C A M I L L A ,  N A N N A ,  S TO R M  O G  J U L I U S
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Vi begyndte skoleåret med, at en ny elev blev budt velkommen til 
klassen, som ikke er sket i noget tid, fordi vi fik endnu en klasse på 
årgangen sidste skoleår. Efter sommerferien fik vi to nye fag det ene var 
samfundsfag, og så fik vi også naturfag, som er en sammensætning af 
biologi, fysik kemi og geografi. 

Vores klasselærer begyndte hurtigt på at arrangere en masse udflugter, 
hvor vi kunne udvide vores viden og være aktive. Bl.a. turen til Græse Å 
d. 2. oktober, hvor vi tilbragte dagen med at lave forsøg i vaders 
forskellige steder i åen. 

D. 11. oktober tog vi på SOSU, som en del af vores UU-vejledning, vi 
skulle på den her udflugt for at udforske de forskellige uddannelser. 

Skolen havde jubilæum 4.-9. september, og det fejrede de med en uge 
kaldt for by-uge, hvor der var en masse forskellige workshops. Der var 
en bank, et bolsjeværksted, et museum og masse andre aktiviteter. Om 
lørdagen kom elevernes forældre og familie for at se hvad vi havde lavet 
igennem ugen. By-ugen var god til at styrke sammenholdet mellem de 
forskellige klasser og lærte os nye ting. 

8. klasse var anderledes end alle de andre år, fordi vi begyndte at 
forberede os til terminsprøver i januar. Det forgik således, at vi startede 
med at gøre os klar til terminsprøver, og vi blev informeret mere om, 
hvordan det ville forgå til 9. klasses prøver. 

Et af de store højdepunkter af skoleåret var helt klart vores Englandstur, 
der var arrangeret til uge 8 og 9. England gav hele årgangen en masse 
glæde og mange oplevelser som at gå i skole i England, se kendte byer 
og se nogle af byernes monumenter. 

I uge 15 havde vi brobygning, hvor vi skulle ud og besøge nogle 
forskellige gymnasier og skoler. Vi tog på U/Nord, HTX og STX, som gav 
os et indblik i, hvordan en normal hverdag er hos dem. Det var meget 
forskelligt på hver skole, U/Nord var der meget fysisk arbejde, hvor HTX 
og STX var det lidt mere skriftligt undervisning. 

D. 29. april tilbragte vi dagen på Garderhøjfortet i Gentofte. Halvdelen af 
klassen startede med at være i escaperoom og den anden halvdel fik en 
rundvisning af fortet. Efter det byttede holdene, så alle kunne få hele 
oplevelsen. 

Klassen er blevet bedre til at holde flere sociale arrangementer, hvor alle 
er en del af fællesskabet. Vi håber, det kommer til at fortsætte med flere 
sjove arrangementer, og at næste skoleår bliver lige så godt. 

8.a
A F  I D A  K J Ø L L E R  &  O L I N E  K J E L D G A A R D
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I 8B er vi en lille klasse med et rigtig godt sammenhold og 
venskab, også selv om mange er gået ud. I år er der sket meget i 
8B. Vi har været hjemme hos Sebastian, fordi han holdt klassefest. 
Det var megahyggeligt og alle var med. 

I november var vi på kulturdag i København, hvor vi var inde og se 
de kongelige repræsentationslokaler og nede at se ruinerne. 
Bagefter så vi en musical. 

Vi har også været hjemme hos fru Stendell, hvor vi lavede kortfilm 
og hyggede os. 

Til terminsprøverne var vi en af dem, som havde højest gennemsnit 
i dansk. 

Efter terminsprøverne var 8B og 8A på lejrskole i England. Vi 
oplevede engelsk kultur og måden at gå i skole på. Vi gik i skole på 
en stor engelsk skole. Det var 12 dage, vi var afsted. Vi boede i en 
lille by, som hedder Cirencester. I weekenden var vi i Oxford og 
Stratford-upon-Avon. Her hørte vi om Shakespeare og Oxford 
University. På lejrturen lærte vi hinanden bedre at kende, og vi blev 
mere blandet med hinanden. Vi blev ligesom til en stor klasse på 
en måde. Lærerne var gode til at hjælpe, hvis man savnede sine 
forældre, eller der var noget, der var svært. Man lærte mere 
engelsk, fordi man snakkede engelsk hver dag, når man snakkede 
med de engelske elever. Når vi var nede og handle talte vi også 
engelsk. Det sted hvor vi boede, var alt i alt okay. 

I april var der galla. Det var hyggeligt, sjovt og maden smagte 
godt. Det var fedt, at 9. klasserne holdt diskotek ovre i 9.a. 

Vi har også været på brobygger-uge, hvor vi var ude og se de 
forskellige uddannelser, som vi kan vælge efter 9. klasse. Vi var ude 
og se HHX, som er handelsskolen. Så var vi ude på EUD, det er 
erhvervsuddannelser som fx tømrer, hvor vi skulle bygge et hus ud 
af træ. Der var vi to dage. På den 2. dag fik vi en rundvisning på alle 
EUD-uddannelserne. Vi var også på STX i Frederiksværk. 

I uge 21 var alle oppe i valgfagseksamen. Det gik rigtig godt.

8.b
A F  A N D R E A S  O G  S E B A S T I A N
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Dette år har selvfølgelig været mere præget af 
skolearbejde end tidligere. Fokus har været på de 
afsluttende eksaminer, men der har stadig været gode og 
spændende oplevelser og ture. 

Allerede i september var vi i København for at få en 
rundvisning af en tidligere hjemløs - Preben. Vi blev vist 
rundt i området omkring Sydhavnen: Sydhavnen Station, 
Anker Jørgensens Plads og Vestre Kirkegård. Det var en 
hård, men alligevel rørende historie om en lille drengs 

opvækst på stort set egen hånd i det lokale undermiljø i 
70’erne. Det var bestemt en tur der gjorde indtryk og satte 
elevernes egne problemer i relief. 

I november var vi på kulturdag i København. Først så vi det 
nyåbnede universitetsbibliotek på Københavns Universitet, 
og herefter fik vi en rundvisning i det omkringliggende 
lokaler med bl.a. den gamle fangekælder. Derefter fik vi 
lov at gå rundt på egen hånd på Strøget. Vi mødtes på 
Restaurant Flammen for at spise aftensmad med 9.B, og så 
sluttede vi af med at se forestillingen Sister Act på Det Ny 
Teater. 

I december var vi igen i København - denne gang på 
juletur. Vi mødtes på Nørreport og gik samlet ned ad 
Strøget, og vi var endda et smut på Christianshavn. Vi 
besøgte julemarkedet på Kongens Nytorv og gik på 
juleshopping i området. 

Til gallafesten viste vi at årets mange træningstimer i les 
lanciers havde givet pote: Vi kunne 5. tur til 
fingerspidserne, og vores dans var lige til en tv-optræden. 

9.a
A F  9 . A
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I år har der været rigtig meget fokus både på fagligheden, men også på 
sammenhold mellem eleverne. Vi havde et mål, der hed maj måned, da det 
var her eksamen startede. 9.B gik til opgaven med ophøjet pande, og der var 
fart på fagligheden. 

September måned løb af stablen, hvor vi blev splittet fra hinanden i SØPs 
byuge. En lærerig uge for mange, og en chance for resten af skolen til at lære 
hinanden bedre at kende. Et velfortjent hvil fra den ellers travle hverdag, 
hvortil man kunne få ladet batterierne op til endnu mere af den vante 
undervisning. 

I oktober måned gik turen til Christiansborg, hvor eleverne fik mulighed for at 
bruge alt deres læring omkring politik og samarbejde. De skulle være 

politikere for en dag. Der blev argumenteret, der blev indgået aftaler hen over 
midten, folket og partierne blev hørt og til sidst taget en del beslutninger 
omkring lovforslag. En skøn dag med masser af læring og højt humør. 

November kom, og eleverne fik testet det virkelige liv af i form af praktik. En 
oplagt mulighed for at finde ud af om deres drøm efter endt skolegang kunne 
blive en mulighed. 

I januar blev der afholdt terminsprøver, og elevernes første eksamen i 9. klasse 
kom - nemlig projektopgaven. Der blev lavet plancher, PowerPoints og masser 
af popcorn. 

April måned stod på trækning af fordybelsesområder for de forestående 
eksamener i forskellige fag. Hertil krydret med en skøn gallaaften, hvor 
eleverne viste deres flotte kjoler, dyre jakkesæt og til dels rappe fodtrin, i form 
af les lanciers, frem. 

Herfra gik eleverne all-in på eksamenstræning. Maj måned begyndte med 
skriftlige eksamener for herefter at udmunde sig i en fremragende sidste 
skoledag for alle 9. klasser, hvorefter de gik på læseferie. 

Vores fantastiske 9. klasser mangler i skrivende stund kun de sidste 
eksamener, hvorefter vi afslutter deres 10 år i skolen af med en dimission. Her 
vil de få udleveret deres afgangsbeviser, og mon ikke de vil knibe en tåre og 
huske tilbage på en rigtig dejlig tid på Sigerslevøster Privatskole. 

  

Med næsten kærlige hilsner 

Fru Høyer og hr. Thiele 

9.b
A F  A N N E  H ØY E R  O G  K E N N E T H  T H I E L E
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9 .  Å R G A N G S  FJ O L L E B I L L E D E R
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Krudtuglen
A F  L I S A  M A D S E N

Årets gang i Krudtuglen 23-24 

 I krudtuglen – SFO’en på Sigerslevøster Privatskole – er der blevet leget og hygget – ude og inde. 

Det er jo børnenes fritid, så der er altid mulighed for at vælge selv. Aktiviteterne ændrer sig selvfølgelig i forhold til årstider og vejr: fodbold 
kan spilles året rundt, mens rundbold er mest populært fra forår til efterår. Og begge dele kan jo spilles af både de mindste og de lidt større 
sammen. 

I år er der blevet gravet ud til mange velgennemtænkte boliger i sandet – eller i sneen, da den lå højest i begyndelsen af januar. De børn, der 
foretrak træhuse, byggede dem af SFO’ens byggebrædder, og de blev både flotte og som regel solide. 

Der har været en kæpheste-rideskole i år, hvor SFO’ens 3 heste er blevet trænet flittigt og passet godt af mange piger især. 

Indendørs er der blevet serveret mange spændende retter fra den lille cafè, der hænger sammen med butikken, hvor man har kunnet købe 
det, der var på hylderne. 

Kreative sysler, lego, magneter og spil bliver brugt altid, mens dukkerne bliver passet og plejet. 

Skak er altid populært, og der bliver nemt kø ved skakbordene. Nogle gange kan man endda få lov at vinde over de voksne i skak – hvis man 
altså kan! 

I SFO’en har man alle muligheder for at være sammen med sine venner, lege det, man gerne vil eller få nye venner og prøve nye lege. Man er 
selvfølgelig også sammen med de voksne: ”vikarerne som er rigtig gode og søde” (elev i 2. kl.) og ”pædagogerne som er glade og sjove” 
(elever fra 0. og 1.kl.).  Man lærer også ”at opføre sig ordentligt” (miniugleelev). 

I efteråret kom fru Penby til skolen og SFO’en og hjalp med at gøre den til et hyggeligt sted at være. 

Vi har sagt farvel til fru Engel og fru Kofoed i foråret, men sagt goddag til fru Christiansen, og snart kommer flere nye til.
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K R U DT U G L E N



27

Krudttønden
A F  C H R I S TO P H E R  B E N T S E N

I klubben er Hr. Bentsen og Hr. Nielsen som klubpædagoger. Fru. Dolling har været tilknyttet klubben to dage om ugen, hvor hun har lavet krea-
projekter. 
  
Dagligdag 
I dagligdagen bliver der spillet brætspil, Nintendo og lavet krea. Udenfor bliver der spillet fodbold, rundbold og leget diverse lege. 
Børnene spiller skak, poker, Varulv, Partners, Exploding Kittens og mange andre brætspil. 
  
Klubben har en Nintendo Switch som bliver brugt dagligt. Børnene spiller, FIFA 2023, Mario Kart, Just Dance og Nintendo Sport. De kan spille 
flere sammen i alle vores spil. 
  
Rekordbog 
I klubben har vi en rekordbog hvor klub-børnene kan slå forskellige typer rekorder. 
Nogle af rekorderne er at stå på hænder i længst tid. Spise flest mariekiks på 1 minut. Balancere et stykke papir på næsen op af en væg, og 
mange flere. Vi har lavet en rekordbog, som vi har skrevet alle rekorderne i. Hvert år vil rekordbogen blive taget frem, og nye klub-børn vil få 
chancen for at slå rekorderne og finde på deres egne udfordringer. 
  
Ture og klubaftener 
Hver måned tager vi på ture i klubben og holder klubaften. 
Vores klubaftener har haft temaer som: Filmaften, Lan-Aften, Halloween-fest, chilismagning  og klubovernatning. 
På vores ture har vi besøgt Klub-Maxi i Skævinge, som vi har lavet et samarbejde med. Vi har også været på jule-shoppetur i Hillerød, spillet 
fodboldgolf, svømmehallen, Legejunglen og Disc Golf i Frederiksværk. 
  
Bordtennis 
I klubben har vi også et ekstra lokale i Vinklen. Rummet bruges primært som et spillerum, hvor vi spiller bordtennis. Vi har for nylig også fået et 
stort billardbord, hvor alle klub-børn skal bestå en lille prøve og få et billard kørekort, før de må benytte bordet. 
  
Velkommen til 3. klasse i Klubben 
1. maj startede 3. klasse i Klubben. Den første tid er blevet brugt på bordtennis, pool og Nintendoen.
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8. årgangs lejrskole til England
A F  C E C I L I E  P I C K A R DT  P E T E R S E N  &  A N D R E A  N Ø R L A N D

SØP’s første tur afsted til England 

Den 19. februar 2024 var vi, 8. årgang, en tur til England i to uger. Turen blev arrangeret af Hr. Beckmann og Hr. Kjær, som er noget de også vil arrangere for de 
kommende 8. klasser. Formålet med turen var bl.a. at vi skulle blive klogere på den engelske kultur og skolegang, samt blive bedre til at snakke sproget. 

Turen begyndte med at vi mødtes i Københavns lufthavn, hvorefter vi tog flyet. Da vi var landet i Heathrow lufthavn, tog vi bussen videre til byen Cirencester, hvor vi 
boede på YHA Cotswold. Inden vi tog afsted hjemmefra, havde lærerne delt årgangen op i to hold. Formålet med det var, at det ene hold i den ene uge skulle i skole, 
mens de andre var hjemme på YHA Cotswold, hvor holdene i den anden uge ville skifte roller. 

Den skole vi gik på hed ”The Cotswold School”. Det var en skole med bl.a. skoleuniformer, stor kantine og masser af børn der gik mellem de mange klasselokaler, 
klubber og idrætsområder. Vi skulle heldigvis ikke selv gå rundt på skolen, da vi fik en buddy som vi skulle følges med i løbet af deres skoleuge, og følge deres skema. 
Skolen var meget anderledes i forhold til det danske skolesystem. På skolen skulle man f.eks. gå fra klasselokale til klasselokale mellem hver time. Hver dag startede med 
toturing, som kunne variere meget på hvad man lavede, alt efter hvilken lærer man havde. Men i alt så var det en sjov og lærerig oplevelse, hvor vi lærte meget. 

Den uge vi var hjemme, var der forskellige aktiviteter vi lavede. Vi besøgte bl.a. en masse kirker og andre seværdigheder, i det område vi boede i. Hver dag havde vi 
også en daglige tur til den lokale Tesco, rundt om hjørnet, hvor vi handlede ind til de forskellige måltider. 

I løbet af de to uger blev vi også tættere med vores parallelklasse, og fik dannet nye relationer på tværs af årgangen. Vores hjemmeuge gik også med at spille forskellige 
brætspil, gå ture rundt i byen og prøve engelsk judo, hvilket var en sjov og anderledes oplevelse. 

I weekenden havde lærerne planlagt to turer. Om søndagen havde de planlagt en tur til Oxford og om lørdagen en tur til Stratford-upon-Avon. 

Om lørdagen gik turen til Oxford. Vi tog bussen derhen, og skulle på en guided walk i Oxford. På den guided walk besøgte vi forskellige seværdigheder i Oxford. Vi 
besøgte bl.a. Bridge Of Sighs, University of Oxford og mange andre steder. Vi synes, det var en spændende tur, og man fik et stort indblik om historien om byen, og 
hvilke seværdigheder man kunne se. Vores guide havde også lavet custom made t-shirts. Man kunne få en t-shirt hvis man svarede rigtigt på de spørgsmål, som hun 
spurgte om undervejs. Det var en god måde som gjorde, at man fulgte extra meget med, for at få en t-shirt. Efter den guided walk var slut, fik vi lidt tid til selv at gå rundt 
og tage ud og shoppe i de butikker, man nu kunne finde i byen. 

Da det blev søndag, var det tid til vi skulle til Stratford-upon-Avon. Inden vi havde taget til England, havde vi arbejdet en masse med både byen og Shakespeare, som er 
opvokset i byen. Derfor var vi også godt forberedte på hvad dagen ville gå med. Vi startede turen ud med en guided-walk, hvor vi på vores telefoner havde en rute, vi 
skulle gå. Ruten fik os forbi byens mest kendte steder, såsom Shakespeares barndomshjem. Vi gik rundt i mindre grupper som var blandet på tværs af årgangen, så vi 
også samtidig kunne lære hinanden bedre at kende på turen. 

Da vi så blev færdige med den guided-walk fik vi lov til selv at gå rundt og opleve byen, og sådan blev resten af dagen tilbragt. Hvor vi senere tog bussen tilbage mod 
Cirencester. 

Efter weekenden var gruppe to klar til at tage i skole. Og vi kunne alle blive enige om det havde været en god og spændene weekend, hvor vi fik skabt en masse minder. 

D. 1. marts gik turen så mod Heathrow lufthavn, hvor vi efter næsten to uger, skulle hjem til vores familier. Alt i alt var det en virkelig god tur, som de næste årgange kan 
se frem til.
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De 7 samfundsløfter
A F  J U L I E  H O R N S L E T

Som en del af skoleforeningen Danmarks Private Skoler vil vi gennem “De 7 samfundsløfter” først og fremmest skabe optimale rammer for at 
uddanne og danne vores elever. Vores opgave og ansvar, som fri privatskole, rækker dog udover det at være udbyder af kvalitetsuddannelse og 
udover det man kan betegne som “skolens indre liv”. Vi mener, at en skoles tiltag, som ansvarlig samfundsinstitution, både må være rettet mod 
individet i skolen, fællesskabet i skolen og fællesskabet, som skolen er en del af; det omkringliggende samfund. 

I bestyrelsen, personalegruppen, ledelsen og på tværs har vi gennem det forgangne år arbejdet med følgende 7 samfundsløfter - dels 
redegjort for hvad vi allerede gør, men også hvor vi fremadrettet vil gøre en større indsats. Altsammen for at blive ved med at udvikle og 
optimere vores skole. 

De 7 samfundsløfter:  

1. Skolen og omverden 

2. Skolens rummelighed og resultater 

3. Skolen til fremtiden 

4. Skolens mangfoldighed 

5. Skolen som forebyggende instans 

6. Fokus på rettigheder og konventioner 

7. Elevernes videre vej i uddannelsessystemet 

Du kan læse mere vores 7 samfundsløfter på hjemmesiden. 
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Skolen fylder 40 år - By-ugen
A F  R A S M U S  K J Æ R

I uge 36 blev SØP lavet om til en by, hvor eleverne arbejdede i 
forskellige værksteder og butikker. By-ugen var en stor succes, 
og noget eleverne stadig taler om. Når eleverne arbejder 
sammen på tværs af årgange, så opstår der en samhørighed, 
som vi sætter meget stor pris på. Sikke gode alle var til at 
hjælpe hinanden og finde på sjove ting og sager. 

Hele ugen havde vi sørget for godt vejr, og om lørdagen blev 
alle - forældre, bedsteforældre, søskende og alle andre 
interesserede - inviteret til byfest. Her kunne man opleve: 
Skolemuseum, bålværksted, mediehus, kreativnatur, 
bolsjeværksted, Café, SØPs Magasiner, Bank, casino og 
eksperimentarium. 

For at kunne handle i butikkerne og værkstederne, skulle man 
veksle kroner til østers i banken. 

Det blev en fantastisk lørdag, hvor humøret og glæden 
overstrålede selv den skyfri himmel. 

Overskuddet blev overgivet til Elevrådet, som har brugt nogle 
af pengene på legesager til klasserne, bl.a. bolde og sjippetov.
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Motionsdagen
A F  L A R S  W I N T E R

Som vanen tro holdt skolen i lighed med alle andre skoler i Danmark, skolernes motionsdag, fredagen før efterårsferien, hvilket var 
fredag d.13.oktober. 

I år var vi heldige med vejret, og vi havde en dejlig dag, hvor alle klasser var ”rundt om fiskesøen”. Indskolingen fulgtes med deres 
lærere, mens de større elever selv løb. 

Samlet gik/løb skolen 2137.5 km – hvilket er en tur til Barcelona. Blandt drengene var Gustav fra 8.a den der løb længst, og blandt 
piger var det Alice fra 9.b. 
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Kulturdag
A F  D O R T E  M U N C H

I år var eleverne fordelt ud på tre forskellige teaterforestillinger i København i løbet af december og januar 2023/24.

0-2. kl. tog til Folketeateret og så Englene i sneen. Et fantastisk og magisk juleeventyr om to søstres forunderlige rejse. Englene i sneen er en lille fin fortælling om 
noget, som er større end bare dig og mig. I en fortryllende scenografi blev cellomusik fremført live på scenen, alt imens vi fulgte de to søstres julerejse. Efterfølgende 
var der kreativt værksted, hvor eleverne fik lov til at lave de smukkeste engle i karton, som vi fik med hjem til pynt på skolen.

Inden forestillingen gik klasserne rundt i København og fik gode og spændende oplevelser i de københavnske gader og stræder. Flere tog i Kongens Have for at 
spise 10-mad og lege i haven, oplevede vagtskifte og så soldaterne stå vagt. Vi fik leget fangeleg og løb om kap med Hr. Grøndal til stor fryd og gode grin. Det var 
dejligt at krudte af, inden vi skulle ind og sidde stille, lytte og være koncentrerede.

3-6. kl. så Brødrene Løvehjerte i Skuespilhuset, Det kongelige teater. Her oplevede de Astrid Lindgrens elskede eventyr om mod, søskendekærlighed og 
kampen mod det onde.

3.a. Kulturdagen begyndte med en tur i Amaliehaven, hvor vi spiste 10-maden og gik rundt og så haven. Derefter gik vi over Amalienborg Slotsplads og videre op til 
Marmorkirken, som heldigvis var åben. Mens vi var derinde, kom den første regnbyge. Omkring 11:45 gik vi udenfor på slotspladsen i tørvejr og så Livgardens 
vagtskifte med tambourkorpset, og sørme om ikke Dronning Margrethe kom kørende i en af Kronebilerne og vinkede til os - og vi stod i forreste række!! Derpå gik vi 
tilbage til Amaliehaven - stadig i tørvejr, og spiste vores frokostmadpakker. Endelig gik vi til teateret, og netop som vi kom ind i forhallen, begyndte regnen igen. 
Forestillingen var Brødrene Løvehjerte, og den var smaddergod. Da vi kom ud af teateret igen, stoppede regnen, og vi hoppede ind i busserne og kørte trætte hjem 
- tak for en dejlig dag fra Hr. Grøndal og Hr. Hansen 

4.a. var i selskab med hr. Bentsen og hr. Winther, som tog klassen med på en gåtur rundt i KBH, inden de skulle i teateret Skuespilhuset på Sankt Annæ Plads. De 
oplevede Holmen, Christianshavn, Amalienborg og omkring havnen, hvor de så og hørte om nogle af de historiske steder.

Da 5.a. Fru Nielsen og Fru Madsen, var sat af på Ophelia Plads bag Skuespilhuset, gik de en tur, hvor de stoppede forskellige steder, hvor eleverne havde forberedt 
et lille oplæg om stedet, som de så holdt for resten af klassen.

De gik ud langs Toldbodgade, rundt på Kastellets volde og tilbage langs Amaliegade, henover Amalienborgs Slotsplads, netop som Livgarden trak op, og dronning 
Margrethe kom kørende hjem og vinkede til dem. De så Den lille Havfrue, Gefionspringvandet, Kastellet, Den engelske kirke, Amalienborg og Det Kongelige Teater. 
På trods af småregn var humøret højt og turen god.

7-9. kl. så Sisters Act på Det Ny Teater. En musicalkomedie, der er baseret på den ikoniske film af samme navn ” Halløj i klosteret”. Det var en sjov og 
underholdende forestilling. Alle klasser i udskolingen tog til Kbh. omkring middagstid. Nogle klasser valgte bl.a. at besøge ” De kongelige repræsentationslokaler”, 
Storm P. Museet på Frederiksberg og Universitetsbiblioteket med rundvisning, inden teaterstykket begyndte. Efter teaterstykket mødtes 8. og 9. årgang med lærere 
og spiste aftensmad sammen i hver sin bydel, hvorefter turen gik hjemad med toget, efter en dejlig inspirerende og kulturel dag.
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Fastelavn
A F  L I S A  M A D S E N

Som altid blev fastelavn fejret på Sigerslevøster Privatskole med både en fest torsdag aften, og tøndeslagning for alle fredag formiddag. 

Begge dele er tradition gennem mange, mange år her på stedet og blive bakket godt op af børn og forældre – vi har næsten ikke 
pladsen til det, men gør det alligevel. 

Torsdag sidst på eftermiddagen møder alle elever fra 0.-5. klasse op i de mest opfindsomme og fantastiske udklædninger, og så 
kommer dommerne på et lidt svært arbejde, når de skal udpege vindere i hver klasse. I år var det lige fra soldater og håndværkere, til 
soundbokse, Marshmello DJ og boldmaskine til toiletter og brusekabine. Opfindsomheden i både valg af figur og udførsel af kostumet 
fejler absolut intet. 

Imens dette foregår, har klassens forældre arrangeret aktiviteter eller salg af godter, så der kan tjenes lidt til klassekassen. Og alle elever 
får prøvet at stå i boden og være ansvarlig for salget. Der er meget, man skal nå at prøve eller smage inden festen slutter. 

Ved tøndeslagningen om fredagen bliver der gået til den, så der kan kåres en kattekonge og – dronning i hver klasse. Godt at man kan 
få varmen ved at gå til den med battet, for det kan godt være koldt i februar i udklædning, når tønden er solid og ikke vil lade sig slå 
ned. 

Fastelavnsfejringen på skolen er fortsat en dejlig tradition med gode oplevelser, der forhåbentligt skaber minder om en dejlig skoletid.
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Skak på SØP
A F  L A R S  B E C K M A N N

Masser af brikker at rykke rundt med 

Nu er det ved at være sommerferie tid, og vi kan se tilbage på et rigtigt godt skaksår her på SØP. Vi har afholdt turneringer fra 0. - 5. 
klasserne. Derudover har vi lavet en masse sjove og hyggelige skakarrangementer i skolen, SFO’en og klubben. 

Vi havde 30 SØP elever der var tilmeldt det årlige Kredsmesterskab. Kredsmesterskabet er en årlig begivenhed, hvor eleverne kan 
kvalificere sig til DM i skoleskak på Fyn. 2 af vores elever blev kredsmester, og hele 18 SØP-elever kvalificerede sig til DM. 12 af de 
elever som kvalificeret sig til DM valgt også at deltage i arrangementet på Fyn. Vi havde elever helt ned til 0. klasse som deltog i DM. 
Det var en stor oplevelse for vores elever, fordi det ikke kun er skak turtuneringen, der er på programmet. Det er også et socialt 
arrangement, hvor det skal være hyggeligt og nye venskaber kan opstå på tværs af skoler og landsdele. Vores bedste placering var en 
3. plads i lynskak. 

Som skole kan vi godt tillade os at være stolte af pigerne i indskolingen. Vi har fået flere piger, der er blevet interesseret i skak. Det var 
tydeligt ved pige-DM i København, fordi vi var den skole, der havde flest piger med til arrangementet. Generelt fik vores elever fine 
placeringer. Vi havde en elev, der fik en flot 2. plads samt en der blev interviewet til Dansk Skoleskak medlemsblad.  Der er også flere 
piger fra skolen der er begyndt at gå til skak i de lokale skakklubber. 

I december hyggede vi med at spille en masse juleskak som fx pebernød- og juleslikskak. Derudover har vi introduceret andre skakspil 
som fx bonde-skak, baby-skak, arm-hjerne, stratego-skak, bombe-skak, lyn-skak, mv. 

Traditionen tro afholdt SØP også Skolernes Skakdag for 0. til 5. klasse. En stor tak skal lyde til de elever fra udskolingen som hjalp til på 
selve dagen med opsætning og oprydning, deres vigtigste andel i dagen var at hjælpe de mindre elever, så alle fik en god skakdag. 

Miniuglerne er blevet introduceret til skak af Hr. Nielsen, så de er klar til skak på skemaet efter sommerferien. 

Ved Dansk skoleskak årsmøde deltog både Hr. Nielsen og Hr. Beckmann som skolens repræsentanter. Her fik vi et indblik i hvilke 
planer Dansk skoleskak her fremadrettet. 

Nu skal sommeren nydes med en masse god skak 😊  
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Cambridge engelsk - et tilbud til 9. årgang
A F  K I R S T I N E  H O B O LT H

Hvad er Cambridge-engelsk på Sigerslevøster Privatskole? 

Igen i år har der været tilbudt Cambridge-engelsk til eleverne på 9.årgang. I starten af året var det to gange om ugen, men cirka halvvejs 
igennem blev det ændret til en gang om ugen – nemlig torsdag efter skoletid. Dette fungerer rigtig godt, så er der både tid til fritidsjob, lektier 
og venner i løbet af ugen. 

Selve undervisningen varetages af en skolens engelsklærere og i dette skoleår var det fru Hobolth. Det tager udgangspunkt i det niveau, som 
inden for Cambridge systemet kaldes B2. 

Vælger man Cambridge engelsk får man i foråret mulighed for at tage en international anerkendt eksamen. B2 eksamen er anerkendt over 
hele verden, og her skal eleven bevise sproglige færdigheder både mundtligt, skriftligt, i lytteøvelse og læsefærdigheder.   

Prøven i Cambridge engelsk er anderledes end den danske og består af læse-, lytte- og skriveøvelser uden anvendelse af hjælpemidler. 
Derudover afholdes en mundtlig eksamen. Selve prøven foregår på Studieskolen i København, som er certificeret til at afholde eksaminerne. 

Et prøvebevis i Cambridge-engelsk kan blandt andet bruges til at ansøge om optagelse på internationale gymnasier, studievisum i Australien 
og ikke mindst som et bevis på sine sproglige kvalifikationer på arbejdsmarkedet i både ind- og udland. 

I år blev prøven afviklet søndag d.26/5-2024, hvor vi mødtes kl.7.10 på Frederikssund St. og så fulgte ellers en hel dag med forskellige slags 
prøver. Heldigvis var der også god tid til frokost inde i indre by – som var fyldt med flag og mennesker, da det også var kongens fødselsdag. Kl. 
16 var det hele overstået og næsen kunne atter vendes mod Nørreport Station – en lang, men god dag var overstået.       
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Galla 6.-9. årgang
A F  E M M A  S V E I N S D OT T I R

Så blev det tid til årets Gallafest.  

Det er altid en fornøjelse at se eleverne glæde sig til årets begivenhed for udskolingen. Især snakken om gallakjoler er noget, der fylder hos 
pigerne. 

Hele udskolingen er sat i sving. Hver klasse har deres opgave som spænder fra invitationer, tema til borddækningen og diskoteket. 

Hermed bliver Gallafesten en fælles begivenhed og en dejlig tradition. 

Gallafesten blev dette år afholdt både i forsamlingshuset og på skolen. 
Temaet var ”Hollywood” 
  
I løbet af skoledagen hjalp alle elever med at forberede forsamlingshuset og skolen til festen om aftenen. 
  
Festen begyndte, da eleverne i 6. – 8. klasse tog imod 9. klasse, og den blev skudt i gang med, at alle elever dansede Les Lanciers. Til sidst 
inviterede 9. klassers elever deres lærer op til dans. 
  
Da eleverne var færdige med at danse, gik de til skolen, hvor en flot pyntet riddersal ventede på dem. Alle nød den lækre mad og hyggede 
sig, indtil det var tid til at danse i diskoteket i 9.As klasselokale 
  
Klokken 21.20 hjalp elever og lærere hinanden med at rydde op, og da eleverne gik hjem, kunne ingen se, at 126 elever havde festet hele 
aftenen. 
  
Festen sluttede kl. 22. Her blev trætte og glade elever hentet af forældre. 
Dog skulle 9. klasserne videre til efterfest, og de havde nogle dejlige timer sammen. 
  
Dette er en af de mest skattede traditioner her på SØP, og det er en aften, som eleverne vil huske tilbage på længe. 
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9. klassernes sidste skoledag
A F  K I R S T I N E  H O B O LT H

De kom, de kastede og sejrede  

Fredag d.17.maj oprandt dagen som 9.klassernes havde ventet på, ja ikke bare hele skoleåret, men nok det meste af deres skoleliv. Udklædt 
som for eksempel 80’dronninger, cowboys, katte, kaniner, mus, pirater, brand- eller politimænd, ankom de i højt humør til skolegården. Her 
ventede resten af skolen på dem med flag i den ene hånd og en pose i den anden hånd, klar til de mange karameller, som de glædede sig 
til at få fingre i. Et par yderst optimistiske og forventningsfulde elever havde på forhånd tømt hele skoletasken og stod klar med tasken på 
maven. De blev ikke skuffet, for de første karameller blev til stor jubel for alle elever kastet det sekund 9.klasserne løb ind i skolegården. 

Dernæst fulgte morgenmad for begge klasser i 9B’s klasselokale, så de kunne få lagt bunden med et solidt indtag af pandekager, brød, 
frugt, juice, kakao og andet godt – godt med masser af energi til dagen.  

Omkring kl. 10 gik det meste af skolen mod Forsamlingshuset, hvor 9.klassernes show skulle afvikles. De to 9.klasser havde valgt at lave et 
fælles show og det fungerede fantastisk. Parodien på fru Sveinsdottir, hr. Blicher og hr. Thiele blev opført så overbevisende, at der kort varigt 
opstod forvirring i salen om det var dem eller eleverne, der stod på scenen! Derudover dystede fru Hobolth, hr. Blicher, hr. Thiele og fru 
Høyer om hvem der kendte henholdsvis 9A og 9B bedst. Med den mindst mulige margen vandt hr. Blicher over fru Hobolth og hr. Thiele 
vandt overlegent over fru Høyer. 

Tilbage på skolen gik et af dagens helt store højdepunkter i gang: 9. årgang skulle rundt i klasserne og kaste med karameller. Med præcis to 
minutters interval blev 9.årgang i mindre grupper sendt ud ad døren og ud på ruten. I klasserne blev karamellerne samlet ind og fordelt 
mellem eleverne, og selv om 9.årgang efterhånden måtte indse, at den sidste karamel var kastet, så var maverne fyldt med pizza, for 
forældrene havde sørget for pizza til frokost. En sikker vinder.  

Traditionen tro blev dagen afsluttet med rundbold mellem skolens personale og 9.årgang. Om det skyldes indtaget af pandekager eller 
pizza vides ikke, men sikkert er det, at flere af eleverne flere gange skød bolden langt ud på markerne, så for denne ene gang blev det 
eleverne som vandt rundboldkampen.  Tak til 9.årgang for et rigtig godt arrangement og hyggelig dag 😊
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Tak for i år!
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